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The exceptional Nader Riad 

                   

Dr. Nader Riad represents an exciting mixture of a thinker, who can see 

beyond the image and beyond the events, a manufacturer who adores his 

career and respects his employees, and a devoted patriot who always seeks 

the best for his country future.                                                                                

Nader Riad was born in Damietta – the northern famous city – with Southern 

Egyptian roots from Assiut. So he was a mixture between the two cultures of 

both Southern and Northern parts of Egypt. This matter had formed his 

character as an open-minded man, who follows traditions and adheres to 

principles.                                                                                                                

In 1960, Dr. Nader Riad travelled to Germany to study in the faculty of 

Engineering. In Germany, he joined as a trainee in Bavaria Factory for 

extinguishers and fire fighting devices; where he devised a new amazing 

method for low-cost production. The company decided to award him with 5,000 

German Mark, but he refused the reward, so he ultimately achieved the dream 

of establishing a factory for the company in Egypt. From its side, the company 

agreed to participate with half of the factory’s cost, represented in raw materials 

and equipment. Thus, Bavaria Egypt started production in 1971.                          

The major step in Dr. Nader Riad’s history came when he fully acquired the 

mother company in Germany, to be the first Egyptian throughout history to own 

an international company through an affiliate factory.                                     

Dr. Nader Riad held many positions that need a whole book to include them 

all. Yet, the most prominent and the most similar to his character was the 



  

2/2 

presidency of the committee of Deepening the Domestic Manufacturing in the 

Federation of Egyptian Industries and the presidency of the Arab Federation for 

the Protection of Intellectual Property Rights, in which he was recently 

unanimously re-elected. The presidency of Dr. Nader Riad of the Arab 

Federation for the Protection of Intellectual Property Rights has been a proof 

that he is such high profile thinker, who see the whole picture and of a deep 

sight, because the protection of intellectual property is the main obstacle Egypt 

and the Arab World shall face within the next ten years. The acquisition of the 

mother company in Germany is an irrefutable proof that Dr. Nader Riad is the 

manufacturer who adores his career and respects his workers. Dr. Nader Riad 

management of the file deepening the local manufacturing is doubtable 

evidence that he is a genuine passionate patriot who always seeks for a better 

future for his country.                                                                                              

Dr. Riad is such a rare and amazing mixture of thinker, manufacturer and 

patriot who deserves to be on our list of honor, where his name should be 

written in raised letters.                                                                                           
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Profil 
 

Der Einmalige ..... Riad  

 

Nader Riad wurde n der Stadt Demiatta geboren. Seine Familie stammt 

jedoch aus Asuit in Oberägypten. Dementsprechend ist seine Persönlichkeit 

von Kulturelementen sowohl des Norden als auch des Süden des Landes 

geprägt: Er ist einerseits ein offener Menschen und andererseits hält er an 

Traditionen und Prinzipien fest.                                                                              

Dr. Nader Riad ist eine wunderbare Mischung aus dem weit blickenden 

Denker, dem Industriellen, der seinen Beruf liebt und seine Mitarbeiter 

respektiert, dem Patrioten, der sein Heimatland aus tiefstem Herzen liebt, und 

der Person, die andauernd auf der Suche nach einer besseren Zukunft ist.                           

Im Jahr 1960 flog er nach Deutschland, um dort Ingenieurwesen zu 

studieren. Als er ein Praktikum bei der Firma Bavaria für Feuerlöschgeräte und 

Brandschutz machte, gelang es ihm, eine neue Methode, die zu einer 

merklichen Senkung der Produktionskosten führte, zu erfinden. Als die Firma 

ihm eine Belohnung in Höhe von fünf tausend Mark anbot, lehnte er sie ab. Er 

wollte nur eine autorisierte Filiale der deutschen Firma in Ägypten gründen. Die 

deutsche Firma war damit einverstanden und erklärte sich bereit, die Hälfte der 

Gründungskosten zu übernehmen, und zwar durch die Bereitstellung von 

Produktionsanlagen und –material. So konnte die ägyptische Filiale, die den 

Namen „Bavaria Egypt“ trug, mit der Arbeit beginnen. Der größte Schritt seiner 

Karriere war die komplette Übernahme der deutschen Mutterfirma, denn damit 

wurde Nader Riad der erste Ägypter in der Geschichte der ägyptischen 
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Wirtschaft, dem es gelang, eine internationale Firma zu übernehmen. Das 

zeugte zudem von seiner Liebe für seinen Beruf und von seinem Respekt vor 

seinen Mitarbeitern.                                                                                               

Nader Riad bekleidete mehrere hochrangige Posten. Man braucht ein 

ganzes Buch, um über sie zu schreiben. Unter diesen Posten ist vielleicht seine 

Leitung des Ausschusses für die Förderung einheimischer Industrialisierung, 

der dem Dachverband der Ägyptischen Industrien gehört, der Posten, der zu 

seinem Charakter am meisten passt und zwar als jemand, der sein Land aus 

tiefstem Herzen liebt und ständig auf der Suche nach einer besseren Zukunft 

ist. Auch seine Leitung des Arabischen Dachverbands  für den Schutz des 

geistigen Eigentums, zu dessen Präsidenten er unlängst einstimmig wieder 

gewählt wurde, zeigt seine Fähigkeiten als ein weit blickender Denker, der 

schon früh erkannt hat, dass der Schutz des geistigen Eigentums zu den 

größten Herausforderungen, mit denen Ägypten und die gesamte arabische 

Welt in den kommenden zehn Jahren konfrontieren müssen.                                                 

Nader Riad verdient es, aufgrund seiner Verdienste und Erfolge mit einem 

Eintrag ins Ehrenbuch gewürdigt zu werden.                                                                          
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